
Groningen 30 mei 2023

Aan de leden van de gemeenteraad van Groningen 
Betreft: Inbreng Stadspark Cinema voor meningsvormende raadsvergadering over Initiatief Openluchtbioscoop 
in het Stadspark op 31 mei 2023 

Geachte raadsleden, 

Bij deze licht ik graag het idee voor een openluchtbioscoop in het Stadspark toe. 

In de zomer van 2019 heb ik voor het eerst contact gezocht met de gemeente Groningen. In samenwerking met 
het loket bouwen en wonen en verschillende parkcoördinatoren heb ik sindsdien gewerkt aan het plan. Na 
meerdere overleg- en ontwerprondes zijn we op de huidige locatie en uitvoering uitgekomen. Sinds die tijd is er 
gschaafd en gewerkt aan het ontwerp. Onder andere het geluidsontwerp is na aanleiding van de vele reacties 
uit de buurt en vanuit natuurorganisaties, continue verbeterd en verfijnd. Er is een inheems tuin, bij gekomen, 
waarbij de nadruk in het latere ontwerp steeds meer is gaan liggen, op een fijne openbare plek. Op verzoek van
de Natuur en Milieufederatie Groningen is er een langer lopend broedseizoen onderzoek gestart. En er is een 
voorstel geschreven en aan de Stadspark adviesgroep gepresenteerd om het geluid continue te gaan meten. 

Stadspark Cinema? Het idee is om vanaf 2024, jaarlijks van half juni tot half september, films te vertonen in een
fraaie binnentuin in het noordelijk deel van het Stadspark. Op donderdag, vrijdag, zaterdag en af en toe de 
zondag. De films starten steeds een half uur na zonsondergang. In juni start de film om 22:30 in september om 
21:00. Het veld blijft tot een uur voor aanvang van de films openbaar toegankelijk. Het terras sluit om 1:00 uur, 
en bij een tropisch weer scenario om 2:00. Het terrein is tijdens en na de filmvoorstellingen alleen open voor 
filmbezoekers. 

De programmering zal bestaan uit een mix van Cult, Arthouse en Klassiekers. Elke vertoning wordt voorafgegaan
door een bijpassende korte film. In een park dat oorspronkelijk als volkspark is aangelegd, past het mijns inziens 
niet om alleen Arthouse films te vertonen. Daarom zal ook de betere Hollywoodfilm niet ontbreken. Op de 
zondagen is er ruimte voor een programma dat op het groene karakter van het park aansluit. Denk aan: Nacht 
van de Vleermuis, stekjesruildag, workshop tuin inrichten voor bijen, of een docu over voedselbossen of 
natuurinclusief bouwen met een gedegen inleiding. 

Stadspark Cinema is een nieuwe culturele instelling die zowel het Stadspark als de stad Groningen verfraait. De
Cinema kan een brede groep Stadjers, studenten, internationals en toeristen een fijne avond bezorgen en hen 
samenbrengen. Daarnaast sluit de Cinema zowel met haar programmering als met haar ontwerp aan op het 
voornemen de biodiversiteit in het Stadspark te vergroten. 

De siertuin met inheemse planten is overdag een aanvulling op het park. Het idee achter de tuin is om mensen 
op een laagdrempelige manier met het idee biodiversiteit en bekend te maken. Er komt een permanente AR 
installatie in de tuin, een kunstwerk dat dieper ingaat op de relatie tussen planten en insecten. Merian's secret 
garden. Vernoemd naar Maria Sibylla Merian, ecologe avant la lettre. 

Buiten de openingstijden van de Cinema komt er een fijne openbare plek bij. Met park en picknickbanken, 
schaduw en een fraaie tuin. De eerste vaste openluchtbioscoop van Nederland zou een mooie primeur voor 
Groningen zijn, die goed bij Groningen past als groene, jonge en vooruitstrevende stad. De openluchtbioscoop 
zorgt ervoor dat er hartje zomer, voordat Noorderzon begint, op cultureel vlak toch wat te beleven is in de stad. 
En ze vormt een cultureel alternatief voor de Hoornseplas, Noorderplantsoen en terras. 

Cijfers, data, gegevens en bijzonderheden 
• Verwachting: circa 10.000 bezoekers per jaar. 
• Break-even bij 5.000 bezoekers. 



• Circa 40 voorstellingen per jaar. 
• Capaciteit 800 bezoekers. 
• Alle films worden met Engelse ondertiteling vertoond, toegankelijk voor international en toerist.  
• In samenspraak met Toegankelijk Groningen ontworpen, o.a.; ringleiding, MIVA toilet, contrast paden. 
• Richtprijs entreekaartjes: in de voorverkoop tot 1 week voor de voorstelling  10,-. Online tot 1 uur voor €

de voorstelling  12,-. Daarna alleen nog tickets aan de avondkassa te koop voor  14,-.  € €
• De voorstellingen gaan ook bij regen door. Onder de pergola is plek om droog te zitten. 
• Gericht geluid over de hele bandbreedte. 
• De Cinema valt niet onder de regels voor evenementen zoals die in het Stadspark gelden. Omdat ze 

aan strengere geluidsnormen voldoet. 
• Zonne-energie overschot voor 6 huishoudens of uitgedrukt in CO2: besparing jaarlijks 9.700 kg. 
• Streven om minimaal een EKO keurmerk horeca zilver te behalen. 
• Primeurs voor Nederland: eerste permanente openluchtbioscoop, eerste volledig op zonne-energie, 

eerste met EKO keurmerk horeca, eerste met biodiverse tuin, eerste met klimaat en natuurinclusief 
ontwerp, eerste bioscoop met een vaste kortfilmprogrammering en eerste bioscoop met een deels 
groene programmering. 

Over de initiatiefnemer, Ik ben 15 jaar medewerker van filmhuis RKZbios geweest, waarbij ik me onder meer heb 
beziggehouden met techniek, programmering, inkoop, persberichten en marketing. Ook heb ik er verschillende 
bestuursfuncties vervuld. Ik heb een aantal kleinere filmfestivals georganiseerd i.s.m. Vera Zienema, Forum en 
Kunst Cultuur en Media (RUG). 

Sinds de vertoning van The Blair Witch Project in het Sterrebos voor 500 KEI-lopers in 2001, heb ik verschillende 
openluchtvoorstellingen georganiseerd. Bij de vertoning van The Blair Witch stegen locatie, film, weer en sfeer 
ver boven de som der delen uit. Sinds die tijd ben ik gefascineerd door openluchtfilmvertoningen. Ik ben eerder 
verantwoordelijk geweest voor een project van soortgelijke grootte, namelijk de digitalisering en verbouwing 
van de RKZbios zaal. Waarbij ik verantwoordelijk was voor ontwerp, subsidieaanvragen, planning en uitvoering. 
Dat project is op tijd en onder budget afgerond. 

Verder van belang: NIMA-A marketing diploma, IMK diploma ondernemen en in het verleden een bedrijf in 
luidsprekers gehad. Filmliefhebber. 

In de zeer lange bijlage bij deze brief, ga ik voor zover de beperkte tijd dat toeliet puntsgewijs in op de 
uitgebreide bezwarenlijst van Stadspark Natuurlijk. 

Vriendelijke groet,
Roland Breteler

Contact: Roland Breteler 
Postadres: Javalaan 93 
9715GT Groningen 
Tel. 06-241 04 232 
www.stadsparkcinema.nl 
roland@stadsparkcinema.nl 



Voor de leesbaarheid is Stadspark Natuurlijk in cursief en vet gezet en zien de reacties van Stadspark 
Cinema: er zo uit. 

Stadspark Natuurlijk: 1. Strijdigheid met bestemmingsplan 
Het initiatief betreft een (semi)permanente voorziening voor een activiteit die volgens het geldende 
bestemmingsplan niet is toegestaan. Er zal dus een omgevingsvergunning nodig zijn voor het realiseren
van de bioscoop, de bebouwing en het horecagebeuren; maar omdat het bestemmingsplan hier niets 
over regelt en de voorwaarden voor een bestemmingsplan door de gemeenteraad worden vastgesteld, 
zal voor de omgevingsvergunning van B&W een verklaring van geen bedenkingen van de gemeenteraad
nodig zijn om die omgevingsvergunning te kunnen verlenen. 

Stadspark Cinema: 1. Vandaar het komende vergunningstraject. En de eerdere gedane uitspraak vanuit de 
Gemeente, dat ze geen onoverkomelijke bezwaren ziet voor het verlenen van een vergunning. 

Stadspark Natuurlijk: 2. Vragen bij afweging gemeente voor invulling locatie
De keuze van deze locatie is gebeurd op initiatief van de ondernemer. Volgens onze informatie heeft de
gemeente geen onderzoek verricht of een afweging gemaakt of er voor dit initiatief een andere locatie 
binnen of buiten het Stadspark beter geschikt zou zijn. Evenmin is er binnen de gemeente gekeken of 
dit voor déze locatie de meest geschikte invulling zou zijn. Wij weten dat in de tijd van de conceptfase 
van de Visie Stadspark, waarbij burgers werden gevraagd plannen in te dienen, er ten minste één 
ander, goed uitgewerkt, plan was voor deze locatie.* Dat heeft de gemeente terzijde geschoven met 
als verklaring aan de indiener van dat plan dat men binnen de gemeente zelf al was uitgegaan van het 
idee van de cinema. Daarvan hebben anderen buiten de gemeente, zoals omwonenden of andere 
gebruikers van het park, of leden van de Adviesgroep Stadspark, geen kennis gehad, laat staan er hun 
mening over kunnen geven. Het initiatief van de openluchtcinema lijkt binnen de gemeente een 
voorkeursbehandeling te hebben gekregen. 

Stadspark Cinema: 2. 
In het IVO traject (Integraal Voor Overleg met de Gemeente) dat is gestart in 2019, zijn verschillende locaties in 
het park bekeken. Onder andere in het voorpark en de plek waar nu de skatebaan komt. Toen duidelijk werd dat
initiatief De Wandeling niet meer voorgezet zou worden. Ben ik gaan tekenen aan de huidige locatie. Op deze 
locatie bleek het mogelijk, het geluid zo te richten dat kinderboerderij, park en buurt geen last van de Cinema 
zouden krijgen. 

Van een voorkeursbehandeling heb ik niets van gemerkt. Nadat ik een plan had ingediend voor de huidige 
locatie, met een onafhankelijke toetsing aan de natuurwetgeving een akoestisch rapport en een PAC onderzoek
naar het asfalt. Is me vanuit de gemeente zelfs verzocht alles naar de Drafbaan te verplaatsen. 

De drafbaan is ongeschikt voor een vaste openluchtbioscoop. Op de drafbaan vinden in de zomer veel 
evenementen plaats, dat is niet te combineren met de Cinema. Niet alleen tijdens zon evenement, ook tijdens 
de op en afbouw zou de Cinema in de weg zitten. Daarnaast is het idee, om de drafbaan zoveel mogelijk open 
voor publiek te houden. Voor elke filmvoorstelling zou het terrein van circa 130.000m2 ontruimd moeten worden, 
om vervolgens entree te gaan heffen. 

En er zou met gehuurde apparatuur gewerkt moeten worden. Omdat een vaste opstelling op de drafbaan niet 
kan. Dat maakt het geluidstechnisch onmogelijk om zonder vergunning te vertonen. Daarmee zou ik onder 1 van 
de 12 geluidsdagen gaan vallen in het park. Met koptelefoons vertonen om dit probleem te ondervangen is geen
optie. Voor een kleine silent disco, waar mensen druppelsgewijs af en aan lopen werken koptelefoons. Voor een 
grotere openluchtbioscoop is het logistiek een ramp. Al het publiek komt in een hele korte periode naar de 
voorstelling toe. Ik heb in Berlijn eens drie kwartier in de rij gestaan, toen een voorstelling met koptelefoons 
uitverkocht. Daar waren toen vier mensen bezig om 200 bezoeker van een ticket en koptelefoon te voorzien. 
Een ander probleem van het vertonen met koptelefoons, is dat voorstellingen afgelast moeten worden, bij het 
minste geringste vlekje op buienradar, loop je het risico dat de koptelefoons stuk gaan. 

Daarnaast zijn de voorzieningen op de Drafbaan minimaal, er is geen terrein verlichting. De horeca op de 
drafbaan werkt met een afdacht aan de pachter van de totohal. Er is geen ruimte om spullen op te slaan. En de
eindtijd van een evenement met vergunning, is alleen aan het einde van de zomer te combineren met een 
filmstart na zonsondergang. 

De Euroborg is ongeschikt voor evenementen op het veld. Er zijn onvoldoende nooduitgangen voor een 



evenement op het veld. Er is bij het ontwerp van de Euroborg, geen rekening gehouden met toegang tot het 
veld, buiten de spelers, scheidsrechter en nog een handjevol mensen. 

*helemaal onderaan dit stuk, ga ik in op het plan voor de hondenschool. Er is contact gezocht met de eigenaar 
van de hondenschool. Dat zit net wat anders in elkaar als het hier gepresenteerd wordt. 

Stadspark Natuurlijk: 3. Ontbrekende burgerparticipatie 
Bij de inspraak over de herijking Visie Stadspark in 2021 hebben vele Stadjers aangegeven dat zij om 
diverse redenen tegen de vestiging van een Stadspark Cinema waren op de door de initiatiefnemer 
gewenste locatie. Zij hebben verder geen weet gehad van andere initiatieven voor deze locatie (zie 2). 
Met hun inbreng wordt blijkbaar geen rekening gehouden, pas in de vergunningprocedure krijgen 
omwonenden een kans om hun mening te geven. De direct omwonenden die de meeste overlast zullen 
ondervinden zijn overigens nog steeds niet ingelicht over de plannen voor de buitenbioscoop. 

Stadspark Cinema: 3. Bij de presentatie van de nieuwe Visie voor het Stadspark in 2021. Zijn er honderden 
inspraakreacties binnengekomen op de plannen voor het park en de openluchtbioscoop. Die nieuwe visie is tot 
stand gekomen in samenwerking met een klankbordgroep. Daarna is er nog een adviesgroep Stadspark 
ingesteld. Waar de plannen voor de openluchtbioscoop nog twee keer uitgebreid gepresenteerd zijn.

Er volgt nog, minimaal één voorlichtingsavond. Afgelopen 10 mei was de eerste voorlichtingavond, zulke 
avonden organiseren is niet mijn vak. Maar al doende leert men, de volgende voorlichtingavond zal beter 
gepubliceerd worden. Met extra aandacht voor de inwoners van Laanhuizen en de Zeeheldenbuurt. En zij die 
geen internet hebben. 

Overigens. Voor ik de pers op de hoogte stelde van mijn plannen in 2021, heb ik eerste de buurt ingelicht. 

Stadspark Natuurlijk: 4.  Ontbrekende aansluiting bij activiteiten in de onmiddellijke omgeving 
De gewenste locatie zou vanuit een logische ordening van functies vanwege de ligging naast de 
Kinderboerderij, de speeltuin en het centrum voor Natuur- en Duurzaamheidseducatie, uitermate 
geschikt zijn voor een natuur-educatieve activiteit die daarbij aansluit of die bestaande functies 
versterkt. De plannen van de initiatiefnemer maken de combinatie met een ander natuureducatief of 
cultureel project echter onmogelijk. Dat betekent dat de locatie gedurende 4 maanden overdag niet 
voor iets anders gebruikt kan worden en er in de overige 8 maanden nutteloos bij ligt. 

Stadspark Cinema: 4. Er komt een permanent AR kunstwerk in de tuin bij de bioscoop. Bezoekers van de tuin, 
kunnen op een laagdrempelige manier leren over biodiversiteit en de relatie tussen inheemse planten en 
insecten. Het veld blijft het hele jaar door openbaar toegankelijk en wordt alleen afgesloten tijdens 
filmvoorstellingen. 1 uur voor de film start. Het veld wordt zo ingericht, dat het er overdag ook aangenaam 
vertoeven is. Met parkbanken, picknickbanken, ruimte om in de schaduw te zitten onder de pergola, of op een 
picknick kleedje op het gras. 

Stadspark Natuurlijk: 5. Late begin- en eindtijd 
De initiatiefnemer zegt zich bij zijn plan te baseren op ervaringen opgedaan in Berlijn en andere 
buitenlandse plaatsen met een openluchtcinema. Maar de openingstijden van de openluchtcinema’s in 
Duitsland zijn doorgaans veel vroeger dan de openingstijden die de initiatiefnemer voorstelt.** 
Waarom is het voorstel om het in het Stadspark dan zo laat te doen met deze bijzonder late sluitingstijd
die beter past in de binnenstad dan in een parkachtige omgeving? De late begin- en eindtijd zullen er 
ook voor zorgen dat het bezoekend publiek overwegend jong zal zijn – en wellicht rumoeriger dan in 
Berlijn het geval is. Zelfs als je in aanmerking neemt dat het in bijv. Berlijn een halfuur eerder donker 
wordt dan in Groningen, sluiten de openingstijden daar toch beter aan bij de normaal geachte bedtijd. 
Het is bovendien niet nodig om tot na zonsondergang te wachten voordat er met het vertonen van de 
films kan worden begonnen; vanwege de hoge bomen die om het terrein heen staan wordt het er al veel
eerder donker. 

Stadspark Cinema: 5. De ervaring leert dat het absoluut noodzakelijk is om pas 30 minuten na zonsondergang
te starten. Omdat je anders het eerste half uur, niets ziet op het scherm. Dat is locatie onafhankelijk. De tijd 
waarop de Freiluftkino's in Duitsland de deuren openen en daadwerkelijk de film starten zijn twee verschillende 
dingen. Dat verklaart mogelijk de verwarring. Aanstaande vrijdag 2 juni, is op het dak van het forum de 
Animatieklassieker Spirited Away te zien. Het filmscherm van de rooftop Cinema staat in de patio, volledig 
omringd door bebouwing. De aanvangstijd van de voorstelling op het dak van het forum is 22:30.  

https://www.grunobuurt.nl/alle-nieuws/137-stadspark-groningen/780-in-zomer-2022-al-openluchtbioscoop-in-stadspark
https://forum.nl/nl/agenda/framed-rooftop-cinema-spirited-away


De genoemde aanvangstijd van 22:30 half Juni. Wordt vanaf die datum steeds iets vervroegd. Half september 
als de zon veel vroeger ondergaat, is de aanvangstijd 21:00 uur. 

De openingstijden van het terras komen overeen met de horeca openingstijden buiten de ring. In het akoestisch 
rapport zijn ook publieksreacties op de film en pratende bezoekers op het terras meegenomen. Zoals dat de 
standaard is voor een gedegen opgesteld akoestisch rapport. De Cinema valt niet onder de geluidsnormen voor
evenementen. Maar onder de wat ongelukkig gekozen noemer “100 geluidsarme dagen” in het park. Dat komt 
neer op 30 dB A na 23:00 uur op de meest belaste gevel. 

In het verleden heeft een buurtbewoner eens geprobeerd deze “100 geluidsarme dagen” aan te vechten. De 
rechter ging daar toen niet in mee. Omdat parafraserend: de geluidsnorm dusdanig scherp gesteld is, dat 
overlast uitgesloten is. Of dat uitgesloten is, op 10, 100 of 300 dagen, doet er niet toe (Zie 6.1 bij deze Raad van 
State uitspraak).

** Ik zal helemaal onderaan mijn reactie specifiek ingaan op deze Freiluftkino Friedrichshain. Daar is namelijk 
iets bijzonders mee aan de hand. Het geluid is op een ziekenhuis gericht dat zeer vlakbij staat. 

Stadspark Natuurlijk: 6. Tijdstip bezoek Stadspark
De redenatie dat bioscoopbezoekers van de bezoekers van het Stadspark zijn, klopt niet. Een bezoek 
aan de bioscoop zal niet leiden tot een verder bezoek aan het Stadspark, net zo min als bezoekers aan 
het Museumcafé vanzelf ook bezoekers van het Groninger Museum zijn. De ondernemer gaat verder uit 
van slechts één toegangsroute van en naar de locatie. Maar er bevinden zich ten minste nóg twee 
fiets/wandelroutes naar de locatie, die dwars door het park lopen en waar bezoekers, zeker bij 
aanvang, ook gebruik van zullen maken. Door de late openingstijden van de cinema (van 22.30 tot 
01.00 / 02.00 uur) houdt dat in dat mensen gestimuleerd worden om zich na zonsondergang via fietsof 
wandelpaden door een donker park te begeven. Op dat tijdstip geen gepaste of veilige omgeving. In 
het buitenland zijn de meeste parken om die reden na 22.00 uur gesloten. 

Stadspark Cinema: 6. Of je draait het om. Dan wordt het Stadspark na zonsondergang een stuk veiliger. 
Omdat in ieder geval bij de Cinema mensen aanwezig zijn. Vanuit de Stad gezien zijn de genoemde routes 
naar de Cinema een grote omweg. 

Natuurlijk maak ik me zorgen over de veiligheid van de bezoekers. Er is maar één route vanaf de Cinema naar 
de Concourslaan die goed verlicht is. Dat is het brede fietspad langs Laan 1940-1945. Alle andere routes missen
op cruciale punten verlichting, daar zie je geen hand voor ogen. En ze kronkelen of hebben verwarrende twee 
of driesprongen. 

Gelukkig is er op het digitale ticket en in de bevestigingsmail ruimte om de verschillende routes naar de Cinema
goed aan te geven. Bovendien is er op het filmscherm voor de film, ruimte om de voorkeursroute nog eens 
duidelijk onder de aandacht te brengen. Met de opmerking dat dit de enige verlichte en veilige route naar de 
Concourslaan is.  

Het gaat hier over een klein aantal bezoekers. Dat op een mooie zomeravond de auto zou pakken, om naar een 
openluchtvoorstelling te gaan. Een aantal van die bezoekers komt mogelijk alleen. 3% gaat het liefst alleen naar
de bioscoop. Zoals uit een onderzoek van  Pathé bleek. Voor deze 3%, die alleen over het verlichte pad naar de 
auto loopt, is vast een goede oplossing te verzinnen in de vorm van een verzamelplaats op het terras. Zodat er 
samen teruggelopen kan worden. 

Het park om 22:00 uur sluiten lijkt me niet zo handig. Sportpark Stadspark en Sportpark Velocitas zijn tot 23:00 
uur open. En het Stadspark is voor veel Groningers de snelste route naar de Tuin- en Recreatievereniging 
Stadspark.

Stadspark Natuurlijk: 7. 
Het optimisme van de initiatiefnemer en de gemeente over de te verwachten geluidsoverlast wordt 
door ons op voorhand niet gedeeld. De twee eenvoudigste oplossingen, het bioscooppubliek voorzien 
van hoofdtelefoons of een andere locatie zoeken, zijn voor de initiatiefnemer niet bespreekbaar. De 
kans op overlast achten wij groot, omdat het akoestisch rapport waarop de initiatiefnemer zich 
baseert, gebreken vertoont: 

https://pers.pathe.nl/onderzoek-de-liefde-wordt-gevonden-en-gevierd-bij-pathe/
https://www.raadvanstate.nl/@108487/201607013-1-r3/
https://www.raadvanstate.nl/@108487/201607013-1-r3/
https://www.raadvanstate.nl/@108487/201607013-1-r3/


Stadspark Cinema: 7. Optimisme zou ik het niet willen noemen. Het geluidsontwerp is berekend, die 
berekeningen en aannames zijn door een akoestisch bureau nagekeken en nog eens nagerekend. Vervolgens 
hebben experts van de afdeling geluid van de Gemeente Groningen het geluidsplan ook nog eens goed 
bekeken en vervolgens goedgekeurd. Omdat het voldoet aan de normen aangehaald bij punt 5.

a. De effecten van weer en wind zijn niet meegeteld, terwijl de ervaring leert dat die bij geluidsoverlast 
een allesbepalende factor zijn. Dat er op de locatie geen sprake zou zijn van wind wordt weersproken 
door het feit dat omwonenden uit de Zeeheldenbuurt en Laanhuizen bij bepaalde windrichtingen de 
dieren van de Kinderboerderij horen loeien, balken of krijsen. De geluidswering langs de ringweg heeft 
daar geen noemenswaardige invloed op 

Stadspark Cinema: a In een akoestisch onderzoek word de factor wind altijd meegenomen. Daar geld een 
wettelijk vastgestelde correctiefactor voor. De luidsprekers worden bovendien in het doek ingebouwd, zodat de 
wind minder grip op het geluid heeft. 

Dat je de dieren op de Kinderboerderij in de buurt kan horen is niet zo vreemd. Dieren trekken zich niks aan van 
geluidsnormen. Een haan kan tot 140 decibel hard kraaien, een varken kan tot 115 dB hard krijsen, voor een ezel 
kon ik alleen vinden dat het balken in sommige gevallen tot op 3 km nog te horen is.

b. Er is alleen naar de dB(A) belasting gekeken, omdat voor de vergunningverlening alleen daar een 
norm voor geldt. Voor de dB(C) belasting geldt geen norm, terwijl juist de laatste voor de grootste 
overlast zorgt. Bovendien wil het voldoen aan de normen niet zeggen dat er geen overlast is. Juist vanaf
10 uur ’s avonds klinkt geluid harder dan overdag en is er eerder sprake van overlast 

Stadspark Cinema: b Zie punt 5 en ** 

c. Er is geen rekening gehouden met het effect van geluidsweerkaatsing op de buitenmuur van de 
Vesta, de plek waar het geluid naartoe wordt gestuurd omdat daar geen mensen wonen. Hoewel de 
ondernemer meldt dat het filmgeluid ook gericht is op een flat in de Zeeheldenbuurt staan er geen 
berekeningen in het akoestisch rapport van de gevelbelasting op die flat (die bovendien voor 
geluidsweerkaatsing kan zorgen). Voor de vergunningverlening wellicht niet verplicht, maar voor de 
bewoners wel relevant. 

Stadspark Cinema: c Er is wel rekening met reflecties gehouden, dat is de reden dat het geluid zowel 
horizontaal als verticaal sterk op het veld gericht is. Zodat geluid dat buiten het veld valt grotendeels 
geabsorbeerd wordt. 

De vrijwillig nieuw gekozen “meest belaste gevels”, zitten op de hoek van de Admiraal de Ruyterlaan en 
Peizerweg. Omdat hier de achtergrondruis het laagst is. En deze gevels het meest in de richting van het 
gerichte geluid zitten. Is het realistisch om er vanuit te gaan. Dat als de wind ongunstig staat, geluid op deze 
plek voor problemen gaat zorgen. Als het geluid op deze gevels onder de meest ongunstige omstandigheden 
onder de norm blijft. Is het aannemelijk dat het op andere locaties, buiten de richting van het geluid, op plekken
waar de achtergrondruis hoger is, ook niet voor een probleem zal gaan zorgen. 

d. Evenmin is er rekening gehouden met de zgn. piekbelasting, die slaapverstorend kan werken voor 
omwonenden (denk aan angstaanjagende geluiden zoals menselijk gekrijs, geluiden van ontploffingen, 
gierende autobanden bij achtervolgingen enz.). 

Stadspark Cinema: d Daar is wel rekening mee gehouden. Het geluidsplan is na goedkeuring van de afdeling 
geluid van de Gemeente, nog verder ontwikkeld. Juist om onder de “30 dB A op de meest belaste gevel norm” 
ruimte vrij te maken voor pieken in het geluid. 

Mocht piekgeluid een probleem gaan vormen, dan kan Handhaving besluiten een verzegelde limiter op de 
geluidsinstallatie aan brengen, zodat het onmogelijk wordt pieken die voor overlast zorgen weer te geven. Die 
optie is met de gemeente besproken. En ik vindt dat een uitstekend idee, mocht het piekgeluid ooit een 
probleem worden. Dan werk ik graag mee aan het plaatsen van een limiter. 

e. De frequentie van 4 dagen per week, 4 maanden lang na bedtijd, zal zorgen voor overprikkeling van 
buurtbewoners die toch al te maken hebben met de overlast van 24 geluidsdagen op het 
Suikerunieterrein en de Drafbaan. 

http://dyno-mutt.blogspot.com/2013/05/braying-asses.html
http://dyno-mutt.blogspot.com/2013/05/braying-asses.html
https://www.thepigsite.com/articles/10-surprising-facts-about-pigs#:~:text=A%20pig's%20squeal%20can%20be,sound%20of%20a%20supersonic%20airliner.&text=5.,'I'm%20hungry!%E2%80%9D
https://www.doof.nl/opmerkelijk/hanen-doof-eigen-gekraai/#:~:text=Wanneer%20een%20haan%20kraait,%20kan,naast%20een%20kraaiende%20haan%20zitten.


Stadspark Cinema: e Zie punt 5.

Er ligt een mijns inziens goed uitgewerkt voorstel om het Cinema geluid continue te laten monitoren door een 
onafhankelijke partij. Het idee is daarbij om een vaste microfoon te plaatsen tussen de Cinema en de huizen die
bij ongunstige wind het snelst last van het geluid zouden krijgen. In het uitwerken van dit voorstel is samen met 
geluidsbureau Valersi erg veel tijd gaan zitten. Live monitoring, met een logfunctie ziet er zo uit.  Het uitzoeken 
van een geschikt meetpunt was een behoorlijke hersenkraker, omdat de toegestane 30 dB A na 23:00 uur op de
gevels, wegvalt tegen de nachtelijke achtergrondruis in een gemiddelde woonwijk van 40 dB. Denk aan geluid 
van de ringweg, spoorlijn, tikkende stoplichten en alle andere geluiden die een stad in de nacht maakt. 

Na veel puzzelen is op de lijn tussen de bron van het geluid en de gevels aan de Admiraal de Ruyterlaan en 
Peizerweg een geschikte plek gevonden, die het door de Cinema voortgebrachte geluid in beeld brengt. 
Zonder dat de ring of spoorweg de meting overstemt. De microfoon komt in dit voorstel op het meest 
ongunstige punt voor de Cinema te hangen. Of anders gezegd, als de geluidsnorm met de wind richting deze 
gevels niet overschreden wordt, kan je er vanuit gaan dat de norm op geen enkele andere gevel overschreden 
wordt. 

Deze meetmicrofoon, wordt wat mij betreft in goed overleg met de afdeling handhaving en de buurt opgesteld.
En zal voorzien worden van een log functie, zodat niet allen live, maar ook over het hele Cinema seizoen de 
gegevens terug te zien zullen zijn.  

Stadspark Natuurlijk: 8. Effect op de natuur 
Het effect van dit initiatief op de natuur op en rondom deze locatie is negatief. Het toevoegen van 
natuurwaarden in het initiatief is uiteraard welkom, maar dat kan ook zonder eerst allerlei bestaand 
groen weg te halen en natuurontwikkeling te blokkeren. Voor meer details hierover verwijzen we naar 
de inspreekbijdragen van natuurorganisaties 

Stadspark Cinema: 8. Het veld meet circa 2.700 m2, daarvan is nu 1.200 m2 voorzien van teerhoudend asfalt. 
Het veld ligt er verwaarloosd bij. Bramen en gras hebben de overhand gekregen. En er zijn regelmatig sporen 
van brandjes en feestjes te vinden. Het plan is om al het teerhoudend asfalt weg te halen. Het veld wordt 
daarmee hoe dan ook groener. 

Het nu bestaande groen, is in de drie jaar nadat initiatief De Wandeling stopte opgeschoten. Het gaat 
grotendeels om bramen en gras. Dat zijn de snelste groeiers. Voor wat het betreft het vervangen van deze 
bestaande begroeing. Daar botsen twee visie's op het Stadspark. Is het natuur die met rust gelaten moet 
worden? Of is het cultuur? Door mensenhanden aangelegd groen?  

Een groot deel van het park wordt onderhouden, het gras wordt gemaaid, omgewaaide bomen worden 
verwijderd. In het noordelijk deel van het park, worden Highlanders ingezet om het gras kort te houden. Zelfs in 
het meest ongerept en stilste stuk van het park. In de Heemtuin, is een team van vrijwilligers dagelijks bezig om 
in te grijpen in de natuur. Mijns inziens hebben we met een park van doen. Het idee is om de volgende zaken, 
op het veld te gaan cultiveren: 

• 1.200 m2 bloemrijk gazon, ingezaaid met de “Nectar onder het maaimes” mix van Cruydthoek. 
Gemaaid vanaf half juni. Tot die tijd een inheemse bloemenweide. Ook de fietsparking wordt met deze 
mix ingezaaid. 

• 100 m2 groendak, op de bebouwing voor toileten, bar & ticket en opslag. 

• 630 m2 inheemse tuin, Merian's Secret Garden. 

• 120 m2 gemengde klimop.

• 90+ m2 moswand. 

• 125 meter inheems haag bestaande uit: meidoorn, sleedoorn, hondsroos. 

• 56 meter leem zandwal, nestplaats voor wilde bijen. 

• En in de volle grond bij het terras nog een keur aan inheems vaste planten, die ter plekke voor een 
coulisse effect zorgen. 

Het idee is om een voorbeeld voor insectvriendelijk tuinontwerp aan te leggen. 

https://dashboard.dutchsensorsystems.com/overview
https://valersi.nl/


Voor wat betreft het blokkeren van natuurontwikkeling. De gedragscode Flora en Faunawet voor de bouw en 
ontwikkelsector zal op de voet gevolgd gaan worden. 

Er loopt momenteel een uitgebreid onderzoek naar de tijdens het broedseizoen voorkomenden soorten op het 
veld. Tijdens dat onderzoek, wordt er door een veldbioloog, 5 keer 1.5 uur gekeken, welke soorten broeden op 
het veld. 3 van deze bezoeken zijn al uitgevoerd. De laatste 2 volgen nog, half juni en half juli.  

Stadspark Natuurlijk: 9. Mobiliteit en parkeerproblemen 
De te verwachten belangstelling (max. 800 bezoekers) zal grote problemen met de mobiliteit met zich 
meebrengen. Auto’s kunnen ’s avonds vanwege een slagboom niet geparkeerd worden op het 
parkeerterrein bij de meubelboulevard, en de oplossing die de ondernemer in gedachten heeft voor de 
stalling van de fietsen en deelscooters komt niet goed doordacht over; wij voorzien schade aan bomen 
en groenstroken rondom de cinema, ook al omdat er meer toegangsroutes zijn dan waar de 
ondernemer van uitgaat 

Stadspark Cinema: 9. Pathé Groningen heeft 1.669 stoelen En heeft 45 meter dubbelzijdige en 20 meter 
enkelzijdige fietsenrekken voor de deur staan. Uitgaande van een hart-op-hart afstand van 40 cm tussen de 
fietsen, komt dat neer op 275 fietsparkeerplekken. In de kelder is parkeerruimte voor 90 auto's. 

De Stadspark Cinema bied plaats aan maximaal 800 bezoekers. En heeft 100 meter enkelzijdige fietsenrekken 
ingepland staan. Dat komt neer op ruimte voor 250 fietsen. Bij restaurant Ni-Hao zijn 90 parkeerplekken. Bij de 
parking bij SC Stadspark zijn 40 plekken. SC Stadspark heeft een zomerstop van eind mei t/m half augustus. De
nacompetitie loopt tot half juni. De Cinema zit de SC niet in de weg. In totaal zijn er 130 plaatsen voor 
autoparkeren in de buurt van de Cinema. De 47 plekken op de Concourslaan gaan mogelijk weer verdwijnen, 
die reken ik niet mee. 

Voor wat betreft autoparkeren in de omliggende buurten. Dat lijkt me niet heel logisch. Niet alleen omdat 
mensen met heel mooi weer, niet zo snel de auto zullen nemen. Maar omdat er in het Stadspark zelf rond 
zonsondergang altijd voldoende parkeerplek te vinden is. Die garantie heb je niet als je in de omliggende 
buurten wil parkeren. Dan loop je het risico dat je zo lang aan het zoeken bent naar een parkeerplaats, dat je 
het begin van de film mist.

Stadspark Natuurlijk: 10. Wat gebeurt er bij gebrek aan succes? 
Het is niet onze verantwoordelijkheid of de bedrijfsvoering en exploitatie van het initiatief 
levensvatbaar is. Dat is een zaak tussen de initiatiefnemer en de gemeente. Maar we maken ons wel 
zorgen wat er met het gebied gaat gebeuren wanneer een openluchtbioscoop in Groningen na een 
paar maanden of een paar jaar niet levensvatbaar blijkt. Welke afspraken maakt de gemeente als 
eigenaar van de grond om ook onder zulke omstandigheden te kunnen zorgdragen voor een goede 
invulling van het gebied, zonder dat het opnieuw een aantal jaren “braak ligt” ? Houdt dat in dat er 
alsnog door de gemeente hoge kosten gemaakt moeten worden? En hoe zit het dan met het onderhoud 
van de aan te leggen siertuin? Nogmaals, dit is allemaal niet onze verantwoordelijkheid, maar wel die 
van de gemeenteraad. Welke kaders geeft de gemeenteraad daarvoor? En hoe expliciet zijn die 
kaders? 

Stadspark Cinema: 10. Grasmaaien en onderhoud buiten het bioscoopseizoen, zal uitgebreid aan bod komen 
in de vergunningsaanvraag en gesprekken met de gemeente. Er is budget vrijgemaakt voor het onderhoud van 
de inheemse siertuin. 

Het streven is de bioscoop zo te ontwerpen, dat ze makkelijk weer weg te halen is. Het idee is om met een borg 
voor het terrein te gaan werken. Zodat de gemeenschap niet met de rommel komt te zitten, als de bioscoop 
niet slaagt. 

* Stadspark Natuurlijk: De Hondenschool Stadspark had hier een cursuslocatie voorgesteld om 
kinderen (en volwassenen) te leren omgaan met honden, naast een aanleg van een pluktuin en met 
inzet van medewerkers van Iederz. (Zie: https://www.hondenschool-stadspark.nl/) 

Stadspark Cinema: Er is contact geweest met Rutger Luytema van de Hondenschool Stadspark. Ik mag met 
zijn toestemming het volgende uit een email citeren: 

“Er is en was geen plan, vanuit Hondenschool stadspark , om het basketbalveld naast de kinderboerderij te 



gebruiken als trainingslocatie. Wel was er een plan naast de Hondenschool een nieuw initiatief op die plek te 
ontwikkelen.

Het ging om een Hondendagopvang. Het plan is destijds bij de gemeente ingeleverd waarbij de gemeente tot 
conclusie kwam dat ons plan niet in de visie voor het park paste. Hiermee was het voor ons afgedaan.

Wel heb ik vermeld dat mocht er uiteindelijk helemaal niemand een nuttige invulling willen of kunnen geven aan 
het basketbalveld ik mij aanbevolen hou. Aanbevolen voor een dagopvang geen trainingslocatie.”

Stadspark Cinema: ik vraag regelmatig aan de parkcoördinator of er al meer bekend is, over de pluktuin. Over
de voordelen en aanleg van zon pluktuin heb ik namenlijk al een fraaie documantaire op de plank liggen. Tot nu 
toe is er nog geen organisatie opgestaan om een pluktuin in het park op te zetten. 

** Stadspark Natuurlijk: Zie: https://www.freiluftkino-friedrichshain.de/ Films starten om 21.00uur. (met
plaats voor 300 bezoekers) 
Ik ga alleen op deze Freiluftkino in. De andere aangehaalde bezoekerscapaciteiten en aanvangstijden kloppen 
ook niet. Maar het leek me voldoende om dat alleen voor Freiluftkino Friedrichshain te laten zien. 

Freiluftkino Freidrichshain zit in een Volkspark in Berlijn. Deze openluchtbioscoop heeft 1.500 vaste stoelen en op
de weide achterin, is nog eens plek voor 500 bezoekers. De totale capaciteit komt daarmee op 2.000 
bezoekers. Het door Stadspark Natuurlijk opgegeven bezoekersaantal van 300 is onjuist. 

Er is nog wat bijzonders aan de hand met deze Freiluftkino, die hier sinds 1999 gevestigd is. De bioscoop zit op 
130 meter van een ziekenhuis. Het geluid is zelfs op dit ziekenhuis gericht. En dat gaat al 24 jaar uitstekend 
samen. 

Samenvattend voor wat betreft de vergelijking met de kleinere 800 zits, Stadspark Cinema. Deze veel grotere 
openluchtbioscoop, zit midden in de stad zonder problemen veel dichter bij geluidsgevoelige bebouwing. De 
Stadspark Cinema heeft de meest gevoelige gevels op 460 meter afstand zitten. Deze Freiluftkino op 130 meter
afstand. 

https://www.google.com/maps/@52.52448,13.4377713,385m/data=!3m1!1e3?entry=ttu
https://www.kinokompendium.de/freiluftkino_berlin_friedrichshain.htm
https://www.freiluftkino-friedrichshain.de/

